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REPUBLIKA HRVATSKA 

SISAČKO-MOSLAVAČKA ŽUPANIJA                        

GRAD KUTINA 

GRADSKO VIJEĆE 

 

KLASA:024-01/24-05/6 

URBROJ: 2176-3-04/01-24-28 

Kutina, 29. listopada 2024. 

 

Zapisnik 

29. sjednice Gradskog vijeća Grada Kutine, održane 24. listopada 2024. godine s početkom 

u 13,00 sati u Gradskoj vijećnici Grada Kutine, 

Trg kralja Tomislava 12, Kutina 

 

 

Na 29. sjednici Gradskog vijeća sudjelovali su sljedeći vijećnici: 

 

Koalicija stranaka:                                                      Koalicija stranaka: 

 

HDZ, HSU, HNS                                                           SDP, Laburisti 

1. Nebojša Čović - HDZ 

2. Matija Šurbek - HDZ 

3. Nataša Vugrinović - HDZ 

4. Drago Šparavac - HDZ 

5. Slavko Snovak - HNS 

6. Jure Nikšić - HSU 

   

1. Jasminka Molnar - SDP 

2. Vlatka Vasik Šoufek - SDP 

3. Drago Šivak-SDP 

4. Momir Rajšić- Laburisti 

 

 

Domovinski pokret DP  

1.Davor Malić 

 

OIP 

1. Robert Krpes  

 

Nezavisni vijećnici:  

1.  Davor Kljakić  

2. Dražen Kinderman 

3. Ivica Glibo 

4. Miroslav Šnjarić 

5. Dragutin Vagner 

 

 

Izostali vijećnici: Milena Šimundić (HDZ), Barbara Mihaljević (SDP) 

 



2 

 

 

Ostali sudionici 29. sjednice Gradskog vijeća: 

- gradonačelnik Grada Kutine, g. Zlatko Babić 

- pročelnica Službe za opće poslove i tajnica Gradskog vijeća, gđa Martina Vazdar 

- pročelnik Ureda gradonačelnika, g. Robert Kolenc 

- pročelnik UO za financije, g. Ivan Crnac 

- pomoćnica pročelnika UO za društvene djelatnosti, socijalnu skrb i civilno društvo, gđa Kornelija    

  Marošević 

- pročelnik UO za gospodarstvo, poduzetništvo i razvoj, g. Hrvoje Krmelić 

- pročelnik UO za komunalni sustav, građenje i zaštitu okoliša, g. Eduard Gelešić 

- pročelnica UO za prostorno uređenje i graditeljstvo, gđa Snježana Šlabek Ohman 

- ravnatelji ustanova i direktori trgovačkih društava 

- izvjestitelji 

- predstavnici medija 

 

Tijek sjednice snimljen je na nosaču zvuka i u svakom trenutku je dostupan.  

 

Sjednicom je predsjedavao predsjednik Gradskog vijeća. 

 

Na početku sjednice u 13:00 sati bilo je prisutno 14 vijećnika, a tijekom Aktualnog sata sjednici se 

pridružilo još troje vijećnika. 

 

S obzirom da na prošloj 28. sjednici nije bilo glasanja o Zapisniku 27. sjednice Gradskog vijeća, 

na ovoj sjednici glasalo se o usvajanju dva zapisnika, i to s 27. i 28. sjednice Gradskog vijeća. 

 

Zapisnik 27. sjednice Gradskog vijeća usvojen je jednoglasno s 14 glasova za te je donijet sljedeći 

 

Zaključak 

 

Usvaja se Zapisnik 27. sjednice Gradskog vijeća Grada Kutine održane 20. lipnja 2024. godine. 

 

 

Zapisnik 28. sjednice Gradskog vijeća usvojen je jednoglasno s 14 glasova za te je donijet sljedeći 

 

Zaključak 

 

Usvaja se Zapisnik 28. sjednice Gradskog vijeća Grada Kutine održane 10. listopada 2024. godine. 

 

 

Predsjedavajući je predložio Dnevni red sjednice.  

 

Jednoglasno s 15 glasova za, 0 protiv usvojen je sljedeći  

 

 

D N E V N I  R E D 

 

1. Aktualni sat 
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2. Prijedlog: 

a)  Odluke o drugim izmjenama i dopunama Proračuna Grada Kutine za 2024. godinu 

Predlagatelj: Gradonačelnik 

b)  II. izmjena i dopuna Programa građenja komunalne infrastrukture za 2024. godinu 

c)  II. izmjena i dopuna Programa održavanja komunalne infrastrukture za 2024. godinu  

d)  II. izmjena i dopuna Programa javnih potreba u školstvu za 2024. godinu 

e)  II. izmjena i dopuna Programa javnih potreba u predškolskom odgoju i obrazovanju za 2024. 

godinu 

f)  II. izmjena i dopuna Programa javnih potreba u socijalnoj skrbi i zdravstvu za 2024. godinu 

g)  II. izmjena i dopuna Programa javnih potreba udruga Grada Kutine za 2024. godinu 

h)  II. izmjena i dopuna Programa javnih potreba u sportu za 2024. godinu 

i)  II. izmjena i dopuna Programa javnih potreba u kulturi Grada Kutine za 2024. godinu 

j) I. izmjena i dopuna Programa javnih potreba u tehničkoj kulturi Grada Kutine 

 

 

Točka 1. 

Aktualni sat 

 

Na pitanja vijećnika odgovarao je gradonačelnik, pročelnici upravnih tijela, ravnatelji ustanova i 

direktori trgovačkih društava. 

Tijek rasprave snimljen je na nosaču zvuka. 

 

Vijećnik g. Jure Nikšić osvrnuo se na stanje prometnica na području Grada Kutine, posebno na 

državne i županijske ceste, kao i na stanje nadvožnjaka u Sisačkoj ulici te pitao zašto su one u 

lošijem stanju od gradskih cesta. Zanimalo ga je je li netko pregledava stanje tih cesta i rekao kako 

bi volio da Grad redovito upućuje dopise, opomene, prijedloge i primjedbe nadležnim institucijama 

i da se one očituju o tome kada su zadnji put izvršile kontrolu. 

 

Odgovarajući na pitanje vijećnika, gradonačelnik je naglasio kako je Grad stalno u komunikaciji s 

odgovornim ljudima za održavanje državne i županijskih cesta i da smatra kako su navedene ceste 

u prihvatljivom stanju za promet, ali da bi suradnja mogla biti puno bolja. Što se tiče vertikalne i 

horizontalne signalizacije, istaknuo je kako bi obje institucije trebale dati veći doprinos sigurnosti 

kretanja, osobito pješaka. Gradonačelnik se osvrnuo na gusti promet državnom cestom, osobito na 

kamionski promet i istaknuo važnost vršenja stalnog pritiska na Hrvatske ceste, što se i čini. Naveo 

je da ima određenih pomaka u izgradnji obilaznice Grada Kutine i da će ona sigurno pomoć da se 

promet normalizira i rastereti infrastruktura na prometnicama koje se sada koriste. Izvijestio je da 

županijska cesta, Ulica Kralja P. Krešimira IV,  ide u detaljnu rekonstrukciju čim se završi dio 

sanacije ceste kroz Međurić, da je ugovor vrijedan 1,5 milijuna eura te obnovu sufinanciraju Grad 

Kutina i ŽUC Sisak, svatko 50%. 

 

Vijećnik g. Matija Šurbek zamolio je gradonačelnika da prokomentira informaciju koja je izašla u 

javnosti o tome da su u nekim kutinskim prigradskim naseljima nađeni izvori nafte, o kojim je 

količinama riječ i kakvu će korist od toga imati Grad Kutina.  

 

Gradonačelnik je odgovorio kako je poznato da područje oko Kutine, osobito područje Gojla, u 

svojim podzemnim dijelovima ima ležišta plina, nafte i geotermalne vode i da je sada, kroz 

najnovija istraživanja ležišta, potvrđeno da postoje ležišta nafte čije bi crpljenje bilo komercijalno 

isplativo. 
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Što se tiče količine, gradonačelnik je odgovorio da tu informaciju nema i da vjeruje kako je to jedna 

od poslovnih tajni naftne industrije. Istaknuo je kako su vanjski istraživači koji su dobili koncesiju 

za istraživanje od Agencije za ugljikovodike zadovoljni i da su dali informaciju da su te istražne 

bušotine toliko bogate da imaju svoju ekonomsku isplativost i da će se u budućnosti sigurno 

pristupiti ekonomskoj i komercijalnoj eksploataciji. 

Gradonačelnik je zatim govorio o negodovanju mještana Međurića zbog naziva bušotine koja se 

nalazi na njihovom području, a nazvana je Zbjegovača, i objasnio da se bušotine imenuju prema 

nazivu naftnog polja, a ne prema mjesnom odboru, nazivu sela ili mjesta gdje se bušotina nalazi. 

Naglasio je da je za sve koji se bave naftnom industrijom važno da je tamo pronađena nafta i da su 

novootkrivena ležišta komercijalno prihvatljiva te da će lokalna zajednica imati višestruku korist 

od njihove eksploatacije, od naknade koja joj zakonski pripada do zapošljavanja većeg broja 

radnika u postrojenjima koja će se izgraditi, a da će višestruku korist imati i ugostiteljska djelatnost, 

obrtnici i poduzetnici. Gradonačelnik je napomenuo da nema informaciju o tome kada će se krenuti 

s eksploatacijom, ali da je sigurno da prethodi određeni administrativni dio, od izrade projektne 

dokumentacije, ishođenja dozvola i ostaloga, ali da su svi ispunjeni optimizmom. 

 

Vijećnik g. Robert Krpes osvrnuo se na nekoliko stvari i prvo spomenuo nemili događaj od prije 

dva dana kada je stup ulične rasvjete u blizini objekta Maslačak istrunuo i pao na pločnik samo par 

minuta nakon što su tamo prolazila djeca. Prokomentirao je i pad broja rođene djece uz istovremeno 

povećanje broja zaposlenih u dječjim vrtićima s ciljem smanjenja omjera zaposlenika po broju 

djece te iznio mišljenje da bi možda bilo bolje da se ide u otvaranje domova za starije i nemoćne, 

nego što se grade dječji vrtići u Kutinskoj Slatini i Repušnici. Zatim se osvrnuo na održavanje 

Europskog tjedna mobilnost i  smanjenje kapaciteta prometnica u Zagrebačkoj Ulici i Ulici Kralja 

P. Krešimira IV toga dana i zatvaranje Trga kralja Tomislava zbog igre djece na pločniku. Pitao je 

nije li se obilježavanje Europskog tjedna mobilnost moglo premjestiti na neku drugu lokaciju i tako 

izbjeći problemi u prometu zbog kojih su mnogi građani negodovali. 

 

Gradonačelnik je objasnio cilj održavanja Europskog tjedna mobilnosti i o provedenim 

aktivnostima u okviru istoga. Spomenuo je otvaranje nove staze u Lonjskom polju i održavanje 

nekoliko edukativnih sadržaja u dječjem vrtiću te aktivnosti zatvaranja prometa u gradu kako bi se 

građane upozorilo na važnost korištenja alternativnih prijevoznih sredstava koja nisu na fosilna 

goriva, umjesto korištenja automobila. Naglasio je da ovakve akcije upravo služe kako bi se građani 

isprovocirali i potaknuli na pješačenje i razmišljanje o alternativnim prijevoznim sredstvima, da je 

zatvaranje ulica na nekoliko sati bilo simbolično i da bi se simbolika izgubila da se to napravilo u 

nekoj sporednoj i manje prometnoj ulici. 

 

Sljedeće pitanje postavio je vijećnik Dražen Kinderman koji je pohvalio postavljanje solarnih 

panela s oznakom ograničenja brzine na 40 km/h ispred škole, crkve i u najužem centru Repušnice. 

Vijećnik je istaknuo da je ovaj projekt rezultat dugogodišnjih nastojanja. Postavio je pitanje 

uređenja užeg centra Repušnice na dionici od crkve do Repušničke lipe i društvenog doma jer se 

na cesti nalaze brojne udarne rupe koje uzrokuju oštećenja automobila. Također je izrazio 

nezadovoljstvo izvođenjem radova na aglomeraciji, osobito zbog rupa na cesti i propadanja 

nogostupa u mjesnom odboru Repušnica te pitao može li se što poboljšati kako bi građani bili 

zadovoljni. 

 

Što se tiče radova na aglomeraciji, gradonačelnik je odgovorio kako je održan sastanak s 

Moslavinom d.o.o. te im je naloženo da pregledaju stanje i otklone nedostatke, ne samo u Repušnici 

nego i u ostalim mjestima gdje postoje kritične točke. Naglasio je da se neće izdavati uporabne 
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dozvole niti potrebni dokumenti dok se svi nedostaci ne otklone. Zahvalio je predsjednicima 

mjesnih odbora koji redovito prijavljuju i upozoravaju na nedostatke uzrokovane radovima na 

aglomeraciji.  

Vezano za poboljšanje stanja prometne infrastrukture u Repušnici, gradonačelnik je istaknuo kako 

je to prioritetno pitanje za Grad i da se trenutačno radi na izgradnji pješačke staze u Fumićevoj 

ulici i rekonstrukciji društvenog doma u Repušnici u koji se ulaže 1,7 milijuna eura. Nadalje, 

izvijestio je da će se iza društvenog doma izgraditi  novo dječje igralište i da se u MO Repušnica  

dosta ulaže. Obećao je da će izgradnja tražene infrastrukture u užem centu mjesta biti sastavni dio 

njegovog sljedećeg mandata kao gradonačelnika. 

 

Vijećnice Nataša Vugrinović postavila je dva pitanja. Prvo pitanje se odnosilo na izgradnju 

obilaznice Grada Kutine odnosno u kojoj je fazi realizacija tog projekta. Zamolila je 

gradonačelnika i da pojasni što je sa kružnim tokom kod tzv. „Prugice“  i detaljnije objasni kada 

počinju radovi.  

 

Što se tiče obilaznice grada Kutine, koja će se protezati od Šartovca, preko Batine te izlaziti na 

županijskoj cesti između Petrokemije i Ilove,  gradonačelnik je izvijestio kako je održan sastanak 

Povjerenstva za davanje suglasnosti na studiju utjecaja na okoliš za izgradnju obilaznice te izrazio 

očekivanje da će Studija biti prihvaćena što će stvoriti uvjete za izradu projektne dokumentacije. 

Naglasio je kako Grad radi na tome da Hrvatske ceste stave u svoj financijski i poslovni plan izradu 

navedene projektne dokumentacije za slijedeću godinu jer je obilaznica za Grad Kutinu nužna. 

Što se tiče kružnog toka kod „Prugice“, gradonačelnik je izvijestio kako je projekt dobio 

građevinsku dozvolu, izvođač radova je odabran, a da se trenutačno radi na prometnim rješenjima 

kako bi se što bolje regulirao promet tijekom izvođenja radova. Spomenuo je i da je  trgovački 

centar dobio potencijalne korisnike za prostor, da je s njima usuglasio oblik samog prostora i da se 

ovih dana očekuje njihov zahtjev za izdavanje građevinske dozvole. 

 

Vijećnica gđa Jasminka Molnar postavila je pitanje vezano za povećanje cijene vode i zamolila 

pisani odgovor. Spomenula je analizu s prethodne sjednice Gradskog vijeća kada je ustanovljeno 

da  povećanje cijene vode za prosječnu potrošnju od 10 m³ iznosi 3,11 eura, a za gospodarstvo u 

prosjeku za 30 m³ iznosi  6, 85 eura i upitala koliko je to po stavkama, da li je to po pojedinačnim 

stavkama ili je to ukupno povećanje cijene vode za navedeni prosjek. Zamolila je i da se napravi 

usporedba cijene računa za vodu po pojedinačnim stavkama s današnjim datumom, i to za 

kućanstva u potrošnji 10 m³, a za  poslovne subjekte u potrošni 30 m³, uspoređujući Moslavinu 

d.o.o. i tvrtke Vodovod d.o.o. iz Slavonskog Broda, Međimurske vode d.o.o. iz Čakovca i 

Koprivničke vode. Vijećnica se zatim  osvrnula na Uredbu o metodologiji za određivanje cijene 

vodnih usluga prema kojoj su vodni isporučitelji dužni na svojoj mrežnoj stranici objaviti cjenik 

vodnih usluga. Upozorila je kako Moslavina d..o.o. to nije objavila, da je zadnji objavljeni cjenik 

od 1.1.2023. godine te zamolila da se ti podaci ažuriraju. 

Vijećnica se nadalje osvrnula na rad Turističke zajednice Grada Kutine uspoređujući ga sa radom 

ostalih Turističkih zajednica u okruženju te pitala zašto se povećavaju sredstva Turističkoj 

zajednici Grada Kutine ako se broj aktivnosti u njenoj organizaciji smanjuje. 

 

Gradonačelnik je odgovorio kako će u pravilu odgovarati na pitanja pisanim putem kada i pitanja 

dobije pisanim putem. Što se tiče cijene vode, objasnio je kako cijenu vode nije povećavao Grad 

Kutina nego Moslavina d.o.o. i da se sva pitanja u vezi povećanja cijena vode mogu uputiti  

Moslavini d.o.o., da je povećanje cijene vode u prosjeku bilo za 10 % i da je ono povećano sukladno 

uredbi koja je propisala metodologiju definiranja cijene vodnih usluga na području nekih jedinica 
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lokalne samouprave. Osvrnuo se na okrupnjavanje područja za vodnu opskrbu i vodne djelatnosti, 

na dvije godine prilagodbe i iznio mišljenje da će se cijena vode mijenjati 3 ili više puta godišnje, 

sukladno formuli koja je propisana od strane RH i da Grad Kutina na to nema utjecaja. Naglasio je 

kako je njegova odgovornost kao člana Skupštine Moslavine d.o.o. da to trgovačko društvo posluje 

pozitivno i da ne ide u gubitke. Ponovio je kako za cijenu vode nisu odgovorni ni gradski vijećnici 

niti gradonačelnik nego je ona definirana uredbom koja propisuje metodologiju izračuna cijene 

vodnih usluge i da se sva pitanja i pritužbe mogu uputiti Moslavini d.o.o. odnosno Hrvatskim 

vodama i regulatoru koji to uređuje. 

 

Što se tiče Turističke zajednice Grada Kutine, gradonačelnik je odgovorio kako je vijećnica dijelom 

u pravu i da Grad u slijedećem proračunu neće moći zadržati sredstva na dosadašnjoj  razini što se 

tiče ulaganja u društveni život i da će se mnoge druge stavke morati smanjit, a razlog tome je što 

su  prihodi ostali isti, a  rashodi na nekim drugim stavkama veći. Vezano za sam rad Turističke 

zajednice Grada Kutine, gradonačelnik je sugerirao vijećnici da može postaviti pitanja direktorici 

kada bude prisutna, može otići u Turističku zajednicu ili joj se može dostaviti izvješće o radu 

Turističke zajednice.  

 

Vijećnica gđa Jasminka Molnar je smatrala kako gradonačelnik nije odgovorio na njeno pitanje 

vezano za cijenu vode i da će stoga pitanje postaviti pisanim putem kako bi joj kompetentne osobe 

dostavile odgovor, konkretnu cijenu računa po stavkama i usporedbu sa ostalim vodnim 

isporučiteljima. Iznijela je mišljenje kako je povećanje cijene vode itekako aktualno pitanje koje 

se tiče svih građana, a termin javnog savjetovanja koje je provedeno od 18.7. do 17.8. 

neodgovornim, jer se održavalo u tijeku sezone ljetnih praznika. 

 

Gradonačelnik je ponovio da pitanje treba uputiti Moslavini d.o.o. kako bi oni odgovorili pisanim 

putem, a ne gradonačelniku jer Grad Kutina ne određuje cijenu vode. 

 

Vijećnik g. Dragutin Vagner postavio je dva pitanja. Prvo pitanje odnosilo se na sigurnost prelaska 

preko pješačkog prijelaza kod Osnovne škole u Banovoj Jarugi. Vijećnik je istaknuo da su roditelji 

djece zatražili postavljanje kamere za nadzor brzine zbog velikih brzina kretanja vozila koja 

prolaze tim područjem, što predstavlja opasnost za djecu i ostale pješake. Naglasio je kako je pisao 

županijskim cestama, županu i policiji i dobio odgovor da će kod škole biti postavljena kamera za 

nadzor brzine, ali da je umjesto kamere postavljena ploča koja prikazuje brzinu i upozorava vozače 

da uspore. Postavio je pitanje zašto je došlo do te promjene te je li ovo privremeno rješenje ili se 

radi o nečemu drugome. 

Vijećnik je postavio pitanje i o problemu nakon završetka aglomeracije u KRČ-u na koje još nije 

dobio odgovor, a radi se o presječenom kanaliću koji je prije postojao i sada su ga samo  poravnali. 

Istaknuo je da su i on i mještani od izvođača radova tražili da se taj kanalić napravi jer uslijed većih 

oborina  dolazi do plavljenja kuća i dvorišta. Osvrnuo se i na pomoć koja bi se uskoro trebala dati 

Moslavini d.o.o. u iznosu od 115.000,00 eura, a dobivati će i određeni iznos iz kubika potrošene 

vode,  te pitao zašto pomoć ide samo jednoj strani. 

 

Gradonačelnik je pohvalio inicijativu vijećnika i odgovorio da je Grad tražio postavljanje kamera 

na nekoliko lokacija i da ima obećanje od strane MUP-a da će se one postaviti na području Grada 

Kutine uključujući i područje kod škole u Banovoj Jarugi. Smatrao je kako je velika stvar što je 

SMŽ ipak izašla u susret i postavila i ovu pojačanu signalizaciju a da se još treba riješiti i 

signalizacija na području Ilove, tamo gdje semafor već duže vrijeme ne radi. 



7 

 

Što se tiče Krča, gradonačelnik je odgovorio kako je svjestan da je presijecanje kanala prouzročilo 

probleme s odvodnjom, te da će se poduzeti svi potrebni koraci kako bi se kanalić ponovno izgradio 

i tako spriječili daljnji problemi s poplavama. Izvijestio je kako je Grad u stalnoj komunikaciji s 

Moslavinom d.o.o. i da su dobili nalog da izađu na teren, pregledaju situaciju i otklone sve nastale 

nedostatke. Također, naglasio je da slični problemi postoje i na drugim lokacijama u gradu te u 

prigradskim naseljima, stoga će se sve kritične točke pregledati i sanirati kako bi se spriječile 

daljnje štete. 

Gradonačelnik je zatim objasnio stavku pomoći Moslavini d.o.o i istaknuo da su to isključivo 

namjenska sredstva, za projektiranje ili za izgradnju vodovodne mreže na području Grada Kutine. 

Naveo je kako se sada kroz takvu pomoć radi vodovod u Bonjaninovoj ulici u Ilovi i da postoji 

nekoliko mjesta gdje bi se trebala projektirati vodovodna mreža. Ponovio je kako stavka pomoći 

nije za nenamjensko poslovanje Moslavine d.o.o. nego je isključivo namjensko, ali da ta sredstva 

moraju biti u proračun i da se radi isključivo o izgradnji novih vodovoda ili odvodnje u prigradskim 

naseljima. 

 

Vijećnik g. Drago Šivak postavio je pitanje vezano za dodjelu poljoprivrednog zemljišta i sklapanje 

ugovora. Iznio je informaciju kako će u veljači biti 3 godine kako je započelo raspisivanje javnog 

natječaja, te zamolio odgovor na pitanje kada će prvi ugovori biti potpisani. Zanimalo ga što je s 

informacijom da će biti određenih provjera o vjerodostojnosti dokumentacije i stočnog fonda prije 

sklapanja ugovora, odnosno preispitivanja sadašnjeg stanja i stanja dokumentacije koja je predana 

prije 3 godine. Zanimalo ga je i da li će biti sankcija za tada mlade poljoprivrednike ako su za te tri 

godine prešli dobnu granicu jer da je poljoprivreda, kao i svaka druga djelatnost, ozbiljna djelatnost 

i treba joj pristupiti pažljivo i planirano jer je svakome u interesu da krene 3 godine ranije, da se 

bavi tim poslom i stvori egzistenciju za svoj život i za svoju obitelj ako se misli time baviti. 

Drugo se pitanje odnosilo na izvođenje i planiranje radova komunalne infrastrukture po mjesnim 

odborima, konkretno u Fumićevoj ulici gdje se radi pješačko biciklička staza. Iznio je mišljenje da 

nije dobro ono što je postavljeno u aglomeraciji prije par godina jer  da se to trga, i da može shvatiti 

da se ruše stupovi od struje koji su postavljeni prije 30-40 godina jer se tada nije moglo planirati 

pješačku biciklistička staza. Iznio je primjer Jamarica gdje se stavljaju betonski stupovi za struju 

koji su pomaknuti prema cesti još bliže nego šta su bili stari drveni. Vijećnika je zanimalo postoje 

li kakvi planovi i projekti po mjesnim odborima o tome s koje strane ceste će se u budućnosti 

graditi,  koliko bi to trebalo biti udaljenom od ceste i što će se dogoditi ako će se raditi nešto novo 

da se opet ne dođe u ovakvu situaciju da se ono što je rađeno jučer sutra trga i troše nova sredstva. 

 

Pročelnik Upravnog odjela za gospodarstvo, poduzetništvo i razvoj g. Hrvoje Krmelić odgovarao 

je na prvo pitanje i rekao kako su dokumentacija i odluke koje su donesene na tadašnjoj sjednici 

Gradskog vijeća dobile pozitivnu suglasnost od Ministarstva poljoprivrede, da je kompletni 

natječaj rađen i usklađen sa zakonom i da je kao takav bio moguć i provediv, i da traje postupak 

pripreme ugovora za zakup državnog poljoprivrednog zemljišta. Nadalje, s obzirom na veliki opseg 

dokumentacije koje je trebalo pripremiti za državno odvjetništvo, pročelnik je izvijestio da su se 

ugovori, u suradnji  i u komunikaciji sa državnim odvjetništvom, slali parcijalno i da su većim 

dijelom dobili pozitivno mišljenje Županijskog državnog odvjetništva. Pročelnik je izvijestio da su 

neki ugovori već potpisani i da su neka poljoprivredna gospodarstva već uvedena u posjed te 

konzumiraju ugovor o zakupu državnog poljoprivrednog zemljišta, da je ostalo još nekoliko koji 

se privode kraju te se nada da će do kraja ove godine svi ugovori dobiti  konačna mišljenja i da će 

se na taj način  kompletan postupak započet prije 2-3 godine završiti  i svi ugovori biti potpisani, a 

posjednici biti legalno u posjedu svog zemljišta.  
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Napomenuo je da su cijelo vrijeme, dok se ne potpišu ugovori, dosadašnjim posjednicima prema 

zakonu izdavane potvrde, što znači da im je bila osigurana egzistencija na način da su dobivali 

potpore, a istovremeno zemljište nije bilo zapušteno, nego se obrađivalo i na ovaj se način, što se 

tiče provedbe samog postupka, došlo  u situaciju da će sada svi oni imati ugovore na dugogodišnje 

razdoblje. 

 

Gradonačelnik je odgovorio na drugo pitanje vezano za postavljanje betonskih stupova za rasvjetu 

u Jamaricama i složio se da će ti stupovi smetati u budućnosti kada će se raditi pješačko biciklistička 

staza i  da će ih se  vjerojatno morati izmicat kao što je bila situacija u Fumićevoj ulici te da je 

primjedba vijećnika opravdana. Napomenuo je kako HEP ima svoju priču da ne mogu bez 

suglasnosti vlasnika stavljati stupove na privatnu čestice nego ih stavljaju na javnu česticu jer im 

je to brži put, a od Grada kao vlasnika čestice, ne trebaju zatražiti nikakvu suglasnost. Zaključio je 

kako HEP za sada tako radi, a ako će se raditi pješačko-biciklistička staza u Jamaricama i ako će 

biti nužno, stupovi će se pomaknuti uz napomenu da se stavljaju uz ogradu.  

 

 

Točka 2. 

Prijedlog: 

a) Odluke o drugim izmjenama i dopunama Proračuna Grada Kutine za 2024. godinu 

Predlagatelj: Gradonačelnik 

 

Pročelnik Upravnog odjela za financije g. Ivan Crnac prezentirao je Odluku o drugim izmjenama i 

dopunama Proračuna Grada Kutine za 2024. godinu te naveo da se ukupni prihodi i primici 

povećavaju za 547.200,00 eura te da plan proračuna iznosi 47.548.600,00 eura. 

Istaknuo je da se navedenim izmjenama pristupilo isključivo zbog potrebe planiranja novih 

projekata kao što su energetska obnova na zgradama društvene namjene u Jamaricama i Ilovi i na 

objektu u Kutini, Crkvena 6, izgradnja dječjeg igrališta Neven u Kutini, projektiranje područnog 

dječjeg vrtića u Repušnici i kupnja udjela u Eko Moslavini d.o.o. Ujedno je istaknuo da se planiraju 

dodatna sredstva za ulaganje u objekte knjižnice, za jednokratne novčane potpore i povećanje plaća 

zaposlenika osnovnih škola i vatrogasaca.  

 

Vijećnica gđa Jasminka Molnar osvrnula se na rashode poslovanja koji su uvećani za 11,2 %, 

odnosno 2.900.000,00 eura te je ukazala da nije dovoljno dobro obrazloženo. Upitala je zašto Ured 

gradonačelnika i  stavka Gradskog vijeća ima uvećanje od  44 %. Osvrnula se na višak prenesenih 

sredstava iz prošle godine u iznosu od 686.000,00 eura za koje smatra da je iznos od prodaje 

odmarališta na Lošinju. 

 

Pročelnik je obrazložio uvećanje stavke Ureda gradonačelnika te pojasnio da se ono odnosi na 

povećanje plaće gradonačelnika uslijed promjena osnovice za obračun plaće dužnosnika. Vezano 

za višak prenesenih sredstava, pročelnik je odgovorio da navedena sredstva nisu višak prihoda od 

prodaje Malog Lošinja nego višak svih stavaka u proračunu zajedno. Istaknuo je da su sredstva od 

prodaje Malog Lošinja oročena i da će se upotrijebiti za izgradnju dječjih vrtića. 

 

Vijećnik g. Robert Krpes podsjetio je prisutne na povećanje cijena energenata prije dvije i pol 

godine  te želju vladajućih za prioritetno ulaganje u rekonstrukciju ulične rasvjete (led rasvjeta).  

Naglasio je da je ulična rasvjeta u samom središtu grada u lošem stanju, a stavka u proračunu za 
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rekonstrukciju ulične rasvjete se smanjuje za 93 %. Ukazao je prisutnima da se ide u energetsku 

obnovu društvenog doma  u Jamaricama, a sama vanjština doma je stara malo više od 10 godina, a 

ne radi se na obnovi ulične rasvjete. Osvrnuo se na kulturni centar Baraka i njegovu rekonstrukciju 

prije par godina te stavku u iznosu od 26.000,00 eura. Zanimalo ga je da li se nešto nije završilo ili 

se dodatno ulaže u kulturni centar Baraka.  

 

Gradonačelnik je obavijestio vijećnike da su vezano uz novu led rasvjetu obavljeni razgovori s 

HABOR-om oko mogućnosti povoljnijeg kreditiranja te da je u izradi projektna dokumentacija dok 

će se u izgradnju nove led rasvjete ići iduće godine. U vezi ulaganja u Baraku, gradonačelnik je 

objasnio da je riječ o uređenju prostora pored zgrade „Baraka“ te izgradnja vanjske bine.  

 

Vijećnik g. Ivica Glibo istaknuo je da su ovim rebalansom povećane potpore malom i srednjem 

poduzetništvu kao i sredstva za zdravstvo i socijalnu skrb, razvoj sporta, razvoj civilnog društva, 

sredstva udrugama iz kulture i obrazovanja te vjerskim zajednicama. Osvrnuo se na ulaganja koja 

su provedena tijekom ove godine kao što su obnove domova u prigradskim naseljima, izgradnja 

pješačke staze u Ilovoj, ulaganje u dječje vrtiće, i drugo. Ujedno je spomenuo povećanje sredstva 

za pomoćnike u nastavi. Vijećnik je naglasio da će podržati navedenu točku, te je zamolio da mu 

se objasni zašto su skinuta sredstva sa stavke za uređenje kata poduzetničkog inkubatora i sa stavke 

za energetsku obnovu pučkog otvorenog učilišta 

 

Gradonačelnik se osvrnuo na energetsku obnovu društvenih domova te naglasio da poslije doma u 

Repušnici u obnovu idu domovi u Jamaricama i Ilovoj za koje je Grad dobio 60% bespovratnih 

sredstava.  Vezano za energetsku obnovu Pučkog otvorenog učilišta, gradonačelnik je pojasnio da 

će sredstva biti planirana u proračunu za sljedeću godinu te da će obnova zgrade Pučkog otvorenog 

učilišta biti jedna od većih investicija slijedeće godine. Vezano za poduzetnički inkubator, 

gradonačelnik je pojasnio da je rekonstrukcija planirana za sljedeću godinu te da će se javna nabava 

provesti početkom godine. 

 

Vijećnik g. Dragutin Vagner osvrnuo se na sanaciju divljih deponija u romskom naselju  te je upitao 

da li se navedena deponija neće sanirati s obzirom da je ta stavka smanjena. Ujedno ga je zanimao 

i dom u romskom naselju u kojeg je ove godine uloženo 115.000,00 eura te je upitao kada će 

završiti izgradnja doma te kada će se isti početi koristiti. Osvrnuo se na stavke za Prijemni centar 

u Repušnici i Moslavačku goru te iskazao mišljenje da bi se sredstva za Moslavački goru trebala 

povećati u odnosu na sredstava namijenjena Prijemnom centru u Repušnici s obzirom na veću 

posjećenost Moslavačke gore nego parka prirode Lonjsko polje. Osvrnuo se na stavku prostornih 

planova, planove GUP-a i  DPU u iznosu od 182.000,00 eura te je podsjetio da su na prošloj sjednici  

izglasane odluke o izradi planova za koje su sredstva dobivena i nisu trošak Grada. Zanimalo ga je 

zašto nije obustavljena izrada planova koje grad financira ako su dobivena sredstva za izradu 

planova. Za kraj je upitao na šta se odnosi stavka od 66.000,00 eura pomoći Eko Moslavini d.o.o..  

 

Gradonačelnik je pojasnio da je sanacija divljih deponija u Romskom naselju sufinancirana od  

strane države te da će se i dalje nastaviti sa sanacijama. Naveo je kako je na navedenom području 

postavljeno 10 kamera, no da se unatoč tome otpad i dalje nelegalno odlaže te su neke kamere već 

i uništene. Vezano za pitanje doma u Romskom naselju, gradonačelnik je izvijestio da je dom 
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izgrađen te da je u fazi ishođenje uporabne dozvole nakon čega će biti predam na upravljanje udruzi 

Roma. Nastavno na izneseno mišljenje vijećnika po pitanju Prijemnog centra Repušnica, 

gradonačelnik je naveo kako Parkom prirode Lonjsko polje upravlja novi ravnatelj te da se nada 

da će novo vodstvo  rezultirati i poboljšanjem kvalitete, aktivnosti i usluge Prijemnog centra kojim 

Park prirode upravlja. Po pitanju prostornih planova gradonačelnik je objasnio da se planovi 

financiraju od strane ministarstva i da se radi o usklađivanju s novim načinom prikaza prostorno 

planske dokumentacije. Vezano za pomoć Eko Moslavini d.o.o., gradonačelnik je objasnio da se 

radi o kupnji udjela Eko Moslavine d.o.o. od privatne tvrtke Ventus d.o.o. Objasnio je da bi Grad 

Kutina preuzeo kupoprodajom njihov udio u Eko Moslavini d.o.o. te da prije cijelog procesa trebaju 

dobiti suglasnost Gradskog vijeća. 

 

Vijećnik g. Davor Kljakić obavijestio je prisutne da je pripremio amandmane na prijedlog II. 

izmjena i dopuna Proračuna Grada Kutine, ali da ih nije predao pravovremeno te stoga nisu 

razmatrani. Pojasnio je da se prvi amandman odnosio na poticanje demografskog rasta te je njegov 

prijedlog bio da se navedena stavka poveća za 90.000,00 eura pa bi umjesto 80.000,00 eura iznosila 

170.000.00 eura, a sredstva bi bila usmjerena na povećanje naknade za rođenje djeteta. Drugi 

amandman vijećnika odnosio se na povećanje sredstava za udžbenike i školski pribor za 118.000,00 

eura, s 118.000,00 eura na ukupno 236.000,00 eura. Objasnio je da bi sredstva preusmjerio sa 

stavaka za financiranje Turističke zajednice i RK Moslavina te NK Moslavina. 

 

Gradonačelnik je zahvalio vijećniku na prijedlozima te naveo kako je stavka za poticanje 

demografskog rasta i povećanje naknade za rođenje djeteta povećana ovim rebalansom s 

50.000,00 eura na 80.000,00 eura te pripremljena nova odluka o povećanju naknada za rođenje 

djeteta koja će uskoro biti na javnom savjetovanju. Prijedlogom te odluke uvećani su iznosi 

naknada za rođenje djeteta i to: za prvo dijete sa 265,00 eura na 500,00 eura,  za drugo dijete sa 

398,00 eura na 600,00 eura i za treće dijete sa 663,00 eura na 700,00 eura. Vezano za drugi 

amandman, financiranje školskog pribora, gradonačelnik je podsjetio da su u prošlom mandatu 

sufinancirali školske udžbenike još dok država nije uvela financiranje školskih udžbenika što je 

bila značajna financijska pomoć roditeljima. Ujedno je istaknuo da učenici koji pohađaju OŠ 

Banova Jaurga i OŠ Vladimira Vidrić imaju osigurane knjige, radne bilježnice te školski pribor 

kroz projekt cjelodnevne škole, pa je bilo zahtjeva roditelja da se prošiti asortiman robe koje 

roditelji mogu kupiti putem vaučera koji daje Grad, jer sav učenički pribor djeca već imaju 

osiguran. Gradonačelnik je otvoren za mogućnost povećanja sredstava za pomoć roditeljima za 

financiranje školskog pribora o čemu se može razgovarati prilikom pripremu proračuna za 2025. 

godinu. 

 

Vijećnik g. Momir Rajšić osvrnuo se na odnos Sisačko-moslavačke županije i Grada Kutine, 

sufinanciranje obnove županijskih cesta pa je spomenuo i sufinanciranje vozila hitne pomoći koje 

je Grad Kutina platio 120.000,00 eura. Zanimalo ga je koliko županija sudjeluje u prihodovnoj 

strani proračuna i rebalansa proračuna  te gdje se nalazi u proračunu iznos od 120.000,00 eura koji 

je županija morala dati za vozilo hitne pomoći. Osvrnuo se na izgradnju biciklističke staze i staze 

za pješake u Ulici Hrvatskih branitelja koja je prošle godine prilikom izglasavanja proračuna bila 

jedan od veći kapitalnih projekta s iznosom sredstva od 1.500.000,00 eura koji se nije promijenio 

ni na prvom, a ni na drugom rebalansu. Zanimalo ga je, s obzirom da tijekom godine nije ništa 
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izgrađeno, da li je napravljena projektna dokumentacija ili realizacija projekta ide u idućoj godini. 

Vijećnika je nadalje zanimalo uvećanje stavke za groblje, za zimsku službu te za održavanje zelenih 

površina. Naglasio je problem košnje i održavanja potoka Kutinice te ga je zanimalo postoji li 

mogućnost da se održavanje Kutinice poboljša.  Vijećnik se osvrnuo i na stavku uređenja sportskog 

terena u Kutini koja iznosi 19.000,00 eura te ga je zanimalo što se može napraviti s tako malim 

sredstvima i da li  se može obnoviti košarkaško igralište u koje 30 godina ništa nije ulagano. Na 

kraju se osvrnuo na multimedijalnu dvoranu i iznos od  88.000,00 eura te je upitao u što će se 

navedeni novac uložiti. 

 

Gradonačelnik se osvrnuo na sufinanciranje i izgradnju cesta koje su u nadležnosti Sisačko-

moslavačke županije, odnosno ŽUC-a te je istaknuo da Grad Kutina sufinancira obnovu cesta sa 

750.000,00 eura dok ukupna investicija iznosi 1.500.000,00 eura. Naglasio je da je najveći trošak 

sanacija ceste koja prolazi kroz mjesto Međurić te vjerojatno sanacije ceste ne bi ni bilo da Grad 

Kutina to ne sufinancira. Vezano za pitanje biciklističke staze u ulici Hrvatskih branitelja, 

gradonačelnik je obavijestio da se rade izmjene u projektnoj dokumentaciji vezane za imovinsko- 

pravne odnose te da će se biciklistička staza izgraditi u prvoj polovici iduće godine. Na pitanje u 

vezi ulaganja u groblje, zimsku službu i održavanje zelenih površina gradonačelnik je odgovorio 

da se radi o povećanjima uslijed poskupljenja na tržištu. Vezano za uređenje sportskih terena i 

košarkaškog igrališta, gradonačelnik je naveo da je Grad Kutina prijavio jedan projekt na natječaj 

te se čeka pozitivno rješenje. Po pitanju multimedijalne dvorane, gradonačelnik je objasnio da će 

se iznos od 88.000,00 eura uložiti u audio vizualnu tehniku u dvorani. 

 

Vijećnik g. Momir Rajšić je tražio je nadopunu odnosno odgovor na dva pitanja. Ponovio je pitanje 

za vozilo hitne pomoći i iznos u proračunu za tu svrhu te je vezano za biciklističku stazu u Ulici 

Hrvatskih branitelja upitao da li je projektna dokumentacija za taj projekt gotova. 

 

Gradonačelnik je pojasnio da je dokumentacija u 95% gotovosti u dijelu do Kutinske Slatine, te se 

trenutno rade izmjene u dijelu odvojka Kutinske Slatine do škole, dok se na dijelu dokumentacije 

prema Šartovcu trenutno ne radi. Vezano za vozilo hitne pomoći, pročelnik g. Ivan Crnac je 

odgovorio da se sredstva za tu namjenu nalaze u proračunu na stavci povećanje zdravstvenog 

standarda kroz ustanove. 

 

Vijećnica gđa Vlatka Vasik Šoufek osvrnula se na povećanje demografske mjere, povećanje 

naknade za rođenje djeteta te je istaknula problem pedijatra. Zanimalo ju je na koji način Grad 

Kutina rješava problem nedostatka pedijatra i što nudi kako bi privukla pedijatre u Kutinu. 

Osvrnula se na stavku materijalni i financijski rashodi te je ukazala da je svugdje povećanje, osim 

u Upravnom odjelu za komunalni sustav, građenje i  zaštitu okoliša koji  ima smanjenje navedene 

stavke za 202.000,00 eura pa ju je zanimalo zašto je došlo do tog smanjenja. Drugo pitanje se 

odnosilo na kapitalni projekt Streljački centar Kutina te je upitala da li su ta sredstava namijenjena 

za rješavanje problema prostora za vježbu te za šta se planira potrošiti iznos od 26.200,00 eura.  

 

Gradonačelnik je odgovorio na pitanje vezano za pedijatra te objasnio da je nedostatak pedijatra 

problem i drugih jedinca lokalne samouprave. Naglasio je da je Grad  Kutina otvorena za sve opcije 

da se privuče pedijatar u Grad Kutinu kao što je sufinaciranje plaće, davanje stana za korištenje, 
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plaćanje režija i sl. Vezano za pitanje o Streljačkom centru Kutina, gradonačelnik je odgovorio da 

su sredstva namijenjena za pripremu projektne dokumentacije za novi prostor, dvoranu Streljačkog  

centra. Obavijestio da postoji mogućnost financiranja takvog projekta kroz partnerstvo sa drugim 

interesnim skupinama (policija, lovci ili vojska) koji bi mogli koristiti dvoranu. 

 

Pročelnik g. Ivan Crnac objasnio je da je stavka materijalni i financijski rashodi umanjena 

Upravnom odjelu za komunalni sustav, građenje i  zaštitu okoliša u iznosu od  202.000,00 eura iz 

razloga što su umanjena sredstva za projekt led rasvjete. 

 

Vijećnik g. Momir Rajšić osvrnuo se na sanaciju ceste u Međuriću te sanaciju cesta na području 

Grada Kutine u prošlim mandatima. Upitao je pročelnika vezano za ugradnju solarnih panela čija 

stavka je smanjena s 366.000,00 eura na 0,  zašto u tablici piše da je izvor financiranja zaduživanje. 

 

Pročelnik g. Ivan Crnac pojasnio je kako je Grad Kutina odlučio da se neće sada ići u realizaciju 

navedenog projekta pa stoga nije biti pokrenut postupak prema Vladi RH radi zaduživanja. 

 

S 11 glasova za, 5 protiv, 1 suzdržan donijeta je 

 

Odluka 

o prvim izmjenama i dopunama Proračuna Grada Kutine za 2024. godinu 

 

Odluka je priložena zapisniku i čini njegov sastavni dio. 

 

 

b) II. izmjena i dopuna Programa građenja komunalne infrastrukture za 2024. godinu 

 

S 11 glasova za, 5 protiv, 1 suzdržan donijete su 

 

II. izmjene i dopune Programa 

građenja komunalne infrastrukture za 2024. godinu 

Program je priložen zapisniku i čini njegov sastavni dio. 

 

 

c) II. izmjena i dopuna Programa održavanja komunalne infrastrukture za 2024. godinu  

 

S 11 glasova za, 5 protiv, 1 suzdržan donijete su 

II. izmjene i dopune Programa 

održavanja komunalne infrastrukture za 2024. godinu 

 

Program je priložen zapisniku i čini njegov sastavni dio. 

 

 

d) II. izmjena i dopuna Programa javnih potreba u školstvu za 2024. godinu 

 

S 11 glasova za, 5 protiv, 1 suzdržan donijete su 
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II. izmjene i dopune Programa 

javnih potreba u školstvu za 2024. godinu 

 

Program je priložen zapisniku i čini njegov sastavni dio. 

 

 

e) II. izmjena i dopuna Programa javnih potreba u predškolskom odgoju i obrazovanju za 

2024. godinu 

 

S 11 glasova za, 5 protiv, 1 suzdržan donijete su 

 

II. izmjene i dopune Programa 

javnih potreba u predškolskom odgoju i obrazovanju za 2024. godinu 

 

Program je priložen zapisniku i čini njegov sastavni dio. 

 

 

f) II. izmjena i dopuna Programa javnih potreba u socijalnoj skrbi i zdravstvu za 2024. 

godinu 

 

S 11 glasova za, 2 protiv, 1 suzdržan donijete su 

 

II. izmjene i dopune Programa 

javnih potreba u socijalnoj skrbi i zdravstvu za 2024. godinu 

 

Program je priložen zapisniku i čini njegov sastavni dio. 

 

 

g) II. izmjena i dopuna Programa javnih potreba udruga Grada Kutine za 2024. godinu 

 

S 11 glasova za, 4 protiv, 2 suzdržan donijete su 

 

II. izmjene i dopune Programa 

javnih potreba udruga Grada Kutine za 2024. godinu 

 

Program je priložen zapisniku i čini njegov sastavni dio. 

 

 

h) II. izmjena i dopuna Programa javnih potreba u sportu za 2024. godinu 

 

S 11 glasova za, 5 protiv, 1 suzdržan donijete su 

 

II. izmjene i dopune Programa 

javnih potreba u sportu za 2024. godinu 

 

Program je priložen zapisniku i čini njegov sastavni dio. 
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i) II. izmjena i dopuna Programa javnih potreba u kulturi Grada Kutine za 2024. godinu 

 

S 11 glasova za, 5 protiv, 1 suzdržan donijete su 

 

II. izmjene i dopune Programa 

javnih potreba u kulturi Grada Kutine za 2024. godinu 

 

Program je priložen zapisniku i čini njegov sastavni dio. 

 

 

j) I. izmjena i dopuna Programa javnih potreba u tehničkoj kulturi Grada Kutine 

 

S 11 glasova za, 5 protiv, 1 suzdržan donijete su 

 

I. izmjene i dopune Programa 

javnih potreba u tehničkoj kulturi Grada Kutine  

 

Program je priložen zapisniku i čini njegov sastavni dio. 

 

 

 

 

Zapisnik sastavile:                        Tajnica Gradskog vijeća                     Predsjednik Gradskog vijeća 

 Bernarda Grdić                                Martina Vazdar                               Nebojša Čović, mag.oec. 

  Ivana Turkalj 

 


